Parallel processing is defined as the division of work among multiple processors that operate simultaneously with a common objective. The expected result is, commonly, a

faster completion of the objective in comparison with single processor execution. Its

main advantage is the ability to handle tasks of a scale that would not be realistic nor

cost-effective for other systems. However, it is generally recognised that designing software

for parallel computers is hard (Carriero & Gelernter, 1988; Chandy & Taylor, 1992;

Darlington &To, 1992). Parallel computers have become a platform for high-performance

applications, but remain a challenging environment in which to achieve good performance.

One reason for this is the difficulty of estimating the execution time of a

parallel application.

Software design is a critical feature in parallel programming because the process is

significantly more complex than for programming sequential programs on single processor

computers. Examples can be found in the history of parallel software design, where

scientific code (such as numerical analysis, fluid dynamics, etc.) has been hand-crafted

for specific machines and problems, at immense expense (Andrews, 1991; Brinch Hansen, 1977; Foster, 1994; Culler et al., 1997; Pancake & Bergmark, 1990; Skillicorn

& Talia, 1996).
Глава первая

Процесс параллельной обработки определяется как разделение работы нескольких процессоров с одной заданной целью. Ожидаемым результатом считается более быстрое достижение цели по сравнению с аналогичной работой, где задачу выполняет один процессор. Главным преимуществом такой модели является реализация задач, чей масштаб сложно выполним для других систем. Однако общепризнанным является мнение,  о трудностях, которые встречаются при разработке программного обеспечения для параллельных компьютеров (Карерро и Гелентер, 1988; Чэнди и Тэйлор, 1992; Дарлингтон и То, 1992). Параллельные компьютеры стали платформой для высокоэффективных приложений, но остаются средой, которая стимулирует к достижению высокой производительности. Одна из причин  - трудности с оценкой времени выполнения параллельного приложения. 

Проектирование программного обеспечения является одной из важнейших функций в параллельном программировании, поскольку само по себе более сложное, чем процесс программирования последовательных программ на одном процессоре. Примеры можно найти в истории разработки программного обеспечения, когда для определенных машин научный код (числовой анализ, гидроаэродинамика) был с большими затратами создан вручную. (Андрюс, 1991; Бринч и Хэнсон, 1977; Фостер, 1994; Каллер и другие 1997; Панкейк и Бергмарк, 1990; Скиликорн и Талия, 1996).

